

岳西翠兰产自安徽省安庆市岳西县。当地产茶历史悠久,唐代以来,就是贡茶的核心产地,宋代曾在此设立了全国十三个榷茶山场之一的罗源场,是中国知名的古茶区和绿茶之乡。岳西县地处大别山腹地、北纬 30 度地带,境内山高林密,峰峦叠嶂,气候温凉,昼夜温差大,雨水充沛,光热适宜,漫射光丰富,土壤肥沃偏酸性,为茶叶生长提供了得天独厚的地理条件。

上世纪八十年代初,岳西县组织技术力量,挖掘、梳理、研究、完善了小兰花茶的传统制作工艺,在传承核心制茶技艺的基础上,成功创制了品质优异的岳西翠兰。

岳西翠兰外形芽叶相连,似整朵兰花自然舒展,色泽翠绿鲜活,内质兰香幽雅、香高持久,滋味醇浓鲜爽,汤色浅绿明亮,叶底嫩绿匀齐。

据统计,目前岳西翠兰种植面积达 17.18 万亩,年产量达 2202 吨,年产值 8.64 亿元,带动 20 万人口年人均增收 1600 元。

保护地域范围:安徽省岳西县现辖行政区域。



Yuexi Cuilan 岳西翠兰



Yuexi Cuilan is produced in Yuexi County, Anqing City, Anhui Province. Local tea has a long history. Since the Tang Dynasty, it has been the core producing area of tribute tea. In Song Dynasty, Luoyuan, one of the thirteen tea plantations in China, was established here. It is a well-known ancient tea area and green tea town in China. Yuexi County is located in the hinterland of the Dabie Mountains, 30 degrees north latitude zone, with dense mountains and forests, mountainous peaks, cool climate, large temperature difference between day and night, abundant rainwater, suitable light and heat, abundant diffuse light, rich and acidic soil, which provides unique geographical conditions for tea growth.

In the early 1980s, Yuexi County organized technical forces to excavate, sort out, study and improve the traditional production technology of Xiaolanhua tea. On the basis of inheriting the core technology of tea production, Yuexi Cuilan with excellent quality was successfully created.

Yuexi Cui Lan shape buds and leaves connected, like a whole orchid natural stretch, green and fresh color, elegant endoplasmic orchid fragrance, high lasting, mellow and refreshing taste, light green and bright soup, the bottom of the leaves evenly green.

According to statistics, Yuexi Cuilan now has a planting area of 171,800 mu, an annual output of 2,202 tons, an annual output value of 864 million yuan, which leads to an annual per capita income increase of 1,600 yuan for 200,000 people.